

RCCSE 中国核心（扩展版）学术期刊
全国报刊索引核心期刊
重庆市一级期刊

ISSN 1005-2909

高等建筑教育

GAODENG JIANZHU JIAOYU

**JOURNAL OF
ARCHITECTURAL
EDUCATION
IN INSTITUTIONS
OF HIGHER
LEARNING**

GAODENG JIANZHU JIAOYU

第 29 卷

2020.4

万方数据

目 录

第 29 卷(总第 149 期)

新工科建设

- “新工科”视角下土木类大学生学习共同体构建 王 璐 沈 扬 刘 云,等(1)
- 新工科背景下哈工大风景园林本科专业课程体系构想与调整 刘 扬 赵晓龙 吴松涛(8)

专业建设与人才培养

建筑学专业学生实践能力培养研究

- 基于广东五所高校的文本分析 杨 丹(14)

建环专业中外合作办学人才培养模式探索与实践

- 以中国矿业大学中澳合作项目为例 张东海 桑树勋 高蓬辉,等(22)

基于“CPS+智慧技能”模型的建筑学专业设计能力培养浅析 王科奇(32)

基于 P—KTS—D 模型的土木工程应用型人才职业能力培养 ... 戴必辉 刘德稳 廖文远,等(39)

行业协会参与地方本科高校应用型人才探索与实践 于 洋 姜 慧 李 梁,等(45)

中外建筑教育比较

国外高校工程管理类专业本科课程体系建设及其启示 赵振宇 左 剑(51)

回应到引领——美国工程教育与产业结构关系研究 易贝贝(57)

东京工业大学建筑学科系谱研究——以博士论文为例 刘征鹏(65)

课程建设与教学改革

混凝土结构基本原理创新教学方法与实践 冯 然 刘佳睿(72)

高等建筑教育

2020年第4期

-
- 关于材料力学课程教学中两个问题的讨论 陈 炎 张晓晴(78)
- 以兴趣激发为着力点的土力学课程教学改革 李为腾 吴燕开 王 来,等(87)
- 基于留学生的钢结构基本原理及设计课程教学探讨 庄一舟 陈俊杰 郑国平(95)
- 钢结构原理教学内容和教学方法的探讨与实践 刘学春 白正仙 朱 涛,等(101)
- 唯物辩证法五大范畴在桥梁检测与加固技术课程教学中的应用 田维锋 孙测世(109)
- 核电站不同结构模型的比较教学研究 侯钢领 刘 宇 王炳媛,等(117)

实践教学与创新教育

- 木结构暑期境外教学实践与探索 黄浩宇 姚振瑀 张纹韶(122)
- 专业学位硕士研究生案例类课程 PBL 教学法的探索与实践 杨 慧 江学良(131)
- 基于移动终端的交互式学习系统构建与实践
- 以工程力学课程为例 郑训臻(137)
- 雨课堂实践在农业院校结构力学课程中的改革探索 黄剑峰 苗力川 杨 松,等(145)
- 基于匹配视角的轨道交通“科普-微课”体系构建 温庆杰 齐燕军 东兆星(154)

高校管理与思政教育

- 深度学习理论下的城市设计系列课程思政教学研究 何韶颖 蒋嘉雯(162)
- 从我国工程建设新成就视角探讨课程思政教学 王立成 董 伟(169)
- 有机共同体思想的生成、实现及意义探析 陈 群 黎兰英(174)



JOURNAL OF ARCHITECTURAL EDUCATION IN INSTITUTIONS OF HIGHER LEARNING

Vol. 29 No. 4 2020

MAIN CONTENTS

- The construction of learning community for undergraduate of civil engineering specialty from the perspective of emerging engineering education WANG Lu, SHEN Yang, LIU Yun, et al. (1)
- The conception and adjustment of undergraduate course system of landscape architecture specialty in Harbin Institute of Technology under the background of emerging engineering education LIU Yang, ZHAO Xiaolong, WU Songtao(8)
- Research on the cultivation of practical ability of undergraduates in architecture specialty: Based on text analysis of 5 universities in Guangdong province YANG Dan(14)
- Investigation and practice on the talent training mode of China-International education collaboration of building environment and energy engineering: A case study of Sino-Australia collaboration education program ZHANG Donghai, SANG Shuxun, GAO Penghui, et al. (22)
- Discussion on designing ability training of architecture specialty based on "CPS + intellectual skills" model WANG Keqi(32)
- Application-oriented talents training of civil engineering based on P-KTS-D model DAI Bihui, LIU Dewen, LIAO Wenyuan, et al. (39)
- Exploration and practice of industry associations participating in the training of applied talents in local universities YU Yang, JIANG Hui, LI Liang, et al. (45)
- Construction and enlightenment of undergraduate course system of engineering management specialty in overseas universities ZHAO Zhenyu, ZUO Jian(51)
- Responding to leading: Research on the relationship between American engineering education and industrial structure YI Beibei(57)
- Research on the architecture genealogy in Tokyo Institute of Technology: Taking the doctoral dissertation as an example LIU Zhengpeng(65)
- Innovative teaching method and practice of basic principle of concrete structures FENG Ran, LIU Jianrui(72)
- Discussion on two problems in the teaching of mechanics of materials CHEN Yan, ZHANG Xiaoqing(78)
- Teaching reform of soil mechanics based on interest arousing LI Weiteng, WU Yankai, WANG Lai, et al. (87)
- Discussion on the teaching method of basic principles and design of steel structure course for foreign students ZHUANG Yizhou, CHEN Junjie, ZHENG Guoping(95)
- Discussion and practice on teaching content and method of steel structure principle LIU Xuechun, BAI Zhengxian, ZHU Tao, et al. (101)
- Application of five categories of materialistic dialectic in bridge inspection and strengthening technology teaching TIAN Weifeng, SUN Ceshi(109)
- Comparative study on various structural models of nuclear power plants HOU Gangling, LIU Yu, WANG Bingyuan, et al. (117)
- Practice and exploration of timber structure teaching abroad in summer school HUANG Haoyu, YAO Zhenyu, ZHANG Wenshao(122)
- Exploration and practice of PBL teaching method of case course for specialty degree graduates YANG Hui, JIANG Xueliang(131)
- Construction and practice of interactive learning system based on mobile terminals: Taking engineering mechanics course as an example ZHENG Xunzhen(137)
- Reform and exploration of rain classroom practice in structural mechanics course of agricultural colleges and universities HUANG Jianfeng, MIAO Lichuan, YANG Song, et al. (145)
- The science popularization - micro learning resources system of rail transit course based on matching perspective WEN Qingjie, QI Yanjun, DONG Zhaoxing (154)
- Research on ideological and political teaching of urban design course based on the deep learning theory HE Shaoying, JIANG Jiawen(162)
- Discussion on the politic-ideological education from the perspective of the new achievements of infrastructure construction in China WANG Licheng, DONG Wei(169)
- An analysis of the generation, realization and significance of the organic communalism thought CHEN Qun, LI Lanying(174)